
 

  

  
ΚΑΖΑΝΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ 
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΕΥΒΟΙΑΣ 

ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

  
Τρίτη  30-04-2025 

 

Προς την Υπουργό Πολιτισμού 

ΘΕΜΑ: Επείγουσα ανάγκη συντήρησης του ναού Αγίας Παρασκευής Λούτσας στον Δήμο 

Διρφύων - Μεσσαπίων, Εύβοιας 

Ο ναός της Αγίας Παρασκευής, σταυρεπίστεγος μεταβυζαντινός ναός του 15ου-16ου αιώνα, 

βρίσκεται εκτός του χωριού Λούτσας, και αποτελεί το μοναδικό σωζόμενο τμήμα παλαιάς μονής. 

Είναι ανακηρυγμένος αρχαιολογικός χώρος και φέρει εξαιρετικής σημασίας τοιχογραφίες με 

θέματα από την Δευτέρα Παρουσία, τον Ευαγγελισμό, την Κοίμηση της Θεοτόκου, σκηνές από 

τη ζωή της Αγίας Παρασκευής και άλλες σημαντικές παραστάσεις. Παρά την ιστορική, 

αρχιτεκτονική και θρησκευτική του αξία, ο ναός έχει εγκαταλειφθεί, ενώ οι φθορές από τις 

καιρικές συνθήκες και η ελλιπής συντήρηση απειλούν τη δομική και καλλιτεχνική του 

ακεραιότητα. 

Ιδιαίτερα ανησυχητική είναι η στατική κατάσταση του ναού. Ο δρόμος πρόσβασης παρουσιάζει 

υψομετρική διαφορά περίπου 4 μέτρων και, μετά από έντονες βροχοπτώσεις, τίθεται σε άμεσο 

κίνδυνο η σταθερότητα του ναού. Η υπάρχουσα αντιστήριξη δεν επαρκεί για την προστασία του 

μνημείου. Επίσης, εισροή βρόχινου νερού από παράθυρο επιβαρύνει την κατάσταση των 

νωπογραφιών και των δομικών στοιχείων. 

Επειδή ο ναός της Αγίας Παρασκευής αποτελεί σημαντικό μνημείο της μεταβυζαντινής 

κληρονομιάς της Εύβοιας και είναι ανακηρυγμένος αρχαιολογικός χώρος με τοιχογραφίες 

υψηλής καλλιτεχνικής και ιστορικής αξίας, 

Επειδή η στατική και λειτουργική επιβίωση του ναού απειλείται άμεσα λόγω καθιζήσεων και 

εισροής νερών, και απαιτείται άμεση επέμβαση από αρμόδιες υπηρεσίες για να μην 

καταστραφεί ανεπιστρεπτί, 

Ερωτάσθε, 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

5038

Ημερομ. Κατάθεσης:

30/4/2025



1. Προτίθεται το Υπουργείο να προχωρήσει άμεσα σε αυτοψία και στη λήψη επειγόντων 

μέτρων στερέωσης και συντήρησης του ναού Αγίας Παρασκευής στη Λούτσα Ευβοίας; 

2. Υπάρχει σχεδιασμός για ένταξη του μνημείου σε χρηματοδοτούμενο πρόγραμμα (π.χ. 

ΕΣΠΑ, Ταμείο Ανάκαμψης) για την πλήρη αποκατάσταση και ανάδειξή του; 

 

Η ερωτώσα βουλευτής 

 

 

      Καζάνη Αικατερίνη  

 

 




